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POLÍTICA LA FORMACIÓ DEL NOU GOVERN  

inuts abans de votar
la investidura de Pe-
re Aragonès, Elsa
Artadi analitza el

pacte amb Esquerra que ho ha
fet possible.

Em consta que Jordi Pujol veu
la figura de Pere Aragonès amb
bons ulls. Creu que serà un bon
president?
Això ho haurem de veure la ciu-
tadania. Nosaltres ja hem expli-
cat que és un acord que no des-
perta entusiasme. Que potser
tenia més expectatives l’acord
que vam fer el 2018 i vam anar
de més a menys, en una legisla-
tura que va ser molt difícil. Ara
és un acord que ha costat molt
d’arribar-hi i que genera poc en-
tusiasme, malgrat que ha tingut
un suport molt ampli de les ba-
ses. Esperem que es reverteixi
la tendència i anem de menys a
més. Si serà un bon president o
no, no ho he de dir avui, 21 de
maig. Hem de deixar passar set-
manes i mesos i aleshores es
veurà l’altura de Pere Aragonès
com a president.

Diu anar de menys a més... Ara,
en quin nivell d’aquest “menys”
ens trobem?
En el sentit que ha sigut un
acord que ha trigat molt a fer-
se, que ha costat d’entendre

M
també que tinguéssim aquest
temps, que no estem en el mi-
llor moment d’unitat de l’inde-
pendentisme. Malgrat la forta-
lesa electoral, no estem en el
moment més fort.

Hi té a veure la repressió, en la
debilitat actual de la unitat de
l’independentisme?
És molt important que entre
nosaltres hi hagi respecte, con-
fiança i lleialtat. Són les tres po-
tes i no sempre hi han sigut,
sense assignar responsabilitats
a ningú. Hem anat a unes elec-
cions i la ciutadania diu “Us heu
d’entendre”. Les eleccions del
14 de febrer les ha guanyades el
PSC, si mirem només partits.
Però si fem una bona lectura de
les eleccions, l’independentis-
me ha arrasat. Ha guanyat l’in-
dependentisme, però no un par-
tit o un altre, i aquesta lectura
ens l’hem de fer molt nostra
tots. És per això que ha estat di-
fícil fer un acord, perquè no hi
ha hagut un guanyador molt
clar, inclús el partit més petit
ha obtingut un magnífic resul-
tat. Això ens posa tots tres en
una situació de treballar con-
juntament amb respecte, con-
fiança i sobretot amb lleialtat. I
a partir d’aquí hem de treballar
les bases de l’estratègia conjun-
ta i la unitat.

I això com es fa?
Amb molta sinceritat. Parlant

molt entre nosaltres d’una ma-
nera molt clara. Parlant amb la
ciutadania d’una manera molt
clara. Venim d’una legislatura
increïblement difícil i aquí la re-
pressió hi ha tingut un paper im-
portantíssim. La repressió té di-
ferents objectius, però el princi-
pal és la divisió del moviment in-
dependentista. No és només fer
mal, que en fan molt: espantar,
castigar..., és sobretot dividir el
moviment independentista. Si
mires en l’àmbit internacional,
allí on els moviments indepen-
dentistes més han patit i no han
tingut èxit en la seva estratègia,
això ha estat degut principal-
ment a les divisions internes.

I això que és tan evident, en el
moment de negociar entre
Junts i ERC no es té present?
És clar que ho tenim present.
Però això és una lliçó que hem
anat aprenent en els darrers
anys. Això ho hem de tenir pre-
sent en el dia a dia. Després
d’unes eleccions és un moment
especialment difícil perquè vens
d’una campanya on estàs com-
petint, tens uns resultats que
tothom hauria volgut que fossin
diferents, és un moment tendre
de les relacions... Però aquesta
també és una lliçó que hem anat
aprenent des de la darrera legis-
latura. Crec que la voluntat, i per
això hem hagut d’agafar-nos
més temps, és fer les coses dife-
rents i fer-les millor. Hi ha mo-

ments en la darrera legislatura
que no ens hem agradat, no hem
estat a l’altura, i aquest acord és
per fer-ho millor.

De menys a més... I el “més”
quin ha de ser?
Treballar amb lleialtat, confian-
ça i respecte. Trobar un camí
compartit. Tornar a recuperar
la confiança de la ciutadania, no
només entre Junts i Esquerra.

La confiança de la ciutadania
amb els polítics ha estat a punt
de trencar-se.
Això són lliçons que hem
d’aprendre. No és només entre

Junts i Esquerra, és entre Junts
i la CUP, és amb la societat civil
i amb les entitats. Tots som res-
ponsables que això vagi bé.

Al principi de la negociació
semblava que per a Junts el
factor Puigdemont i el Consell
per la República tenia molt pes.
Mai vam parlar del president
Puigdemont enlloc, ni pública-
ment ni privadament. Hi ha ha-
gut l’interès d’alguns de posar-lo
pel mig, quan ell no hi ha estat
mai. De fet, ell mateix va fer una
reflexió de dir: “Com que sem-
pre acaba passant igual, jo
m’aparto, us deixo fer a vosal-

Jordi Panyella
BARCELONA

Elsa Artadi Diputada i cap de Junts per Catalunya a l’Ajuntament de Barcelona

“Cal respecte,
confiança i
lleialtat”
NEGOCIACIÓ · “El més difícil ha estat restablir confiances, el «Va, posem-nos
a treballar»” PUIGDEMONT · “Ni en públic ni en privat, mai vam parlar del
president” CONSENS · “És un pacte beneït per tota la direcció de Junts”
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L’aliança més
natural

tots els discursos, és la millor manera de tenir-los pre-
sents i fer que la repressió que pateixen sigui útil per a
l’objectiu de la independència. Hauria estat inconcebi-
ble tot el que no fos seguir fent camí plegats vers els
grans consensos de país: sortir de la crisi, amnistia i au-
todeterminació. Segurament en aquest ordre, tot i
que cal treballar-los en paral·lel. Mans a l’obra.Òscar Palau

Després de vora vuit mesos sense, i més de tres per pa-
rir un acord postelectoral, Catalunya tornarà a tenir
avui president a tots els efectes. Bé està el que bé aca-
ba, perquè mentre ERC –dia emotiu per a aquesta sigla
històrica– i Junts comparteixin presos polítics, exiliats i
centenars de perseguits, cap altra aliança és més natu-
ral. I entendre’s per governar, més que evocar-los en

tres i us faig confiança perquè
feu la feina perquè sou el meu
equip, però intentem evitar el
que passa sovint.” Parlis del que
parlis, tot és culpa del president
Puigdemont. Com que això ja
ho sabem, perquè hi ha un in-
terès per desgastar la seva figu-
ra, per desgastar el moviment i
Junts per Catalunya, ens vam
voler blindar per fer-ho el millor
possible. Ell ha guardat un si-
lenci molt respectuós durant
aquest temps perquè no se l’uti-
litzés a ell com a excusa per fer
un pacte o fer-ne un altre.

És un pacte beneït per Carles

Puigdemont?
Ni beneït ni no beneït. És un
pacte que hem fet els negocia-
dors, que la direcció del partit
ha posat a votació de la militàn-
cia i que ha sigut la militància la
que ha beneït aquest acord, i a
més a més ho ha fet amb un am-
plíssim suport.

I beneït per Elsa Artadi, també?
Està beneït per tota la direcció.
Nosaltres hem fet molta feina
durant aquests mesos. Alguns
hem estat negociadors i ens el
sentim molt nostre. Hi ha parts
molt importants que estan es-
crites per mi o per la resta dels

companys: revisions, contrare-
visions, etcètera. I, per tant, és
producte de la feina que hem fet
durant quatre mesos.

I el més difícil què ha estat?
Concretar, restablir confiances.
Abaixar el to d’una campanya
electoral, el “Vinga, va, posem-
nos a treballar”...

És un acte de justícia que Es-
querra torni a la presidència de
la Generalitat després d’haver-
la perdut a causa del desenllaç
de la Guerra Civil?
És un acte de realisme electoral
dels resultats del 14 de febrer.

Jo no hi crec, en la justícia. Jo
crec en la voluntat popular, i la
voluntat popular es va materia-
litzar el 14 de febrer i va dir:
“Enteneu-vos”, i també va dir
que dins del moviment indepen-
dentista li donava avantatge a
Esquerra Republicana. És la vo-
luntat popular...

La voluntat popular no ho sé,
però la voluntat periodística
volia que Elsa Artadi fos la con-
sellera d’Economia i el pes pe-
sant de Junts dins del govern...
No sé si ho volien o no ho volien,
més aviat crec que van creure
que seria el cas.

Semblava un càrrec fet a mida
per a vostè.
Pot ser, i a mi m’ha honorat
molt. El suport de gent del meu
propi partit i de gent que no ho
és, el reconeixement dels mit-
jans que podria ser aquesta op-
ció, m’ha honorat i afalagat
molt. El que passa és que ara
mateix no podia ser. Si algun
dia ha de ser, serà, però ara ma-
teix no podia ser. Jo tenia un
compromís adquirit i no podia
faltar a la meva paraula i entrar
en una incoherència personal.
Estem massa acostumats que
hi hagi polítics que menteixen i
que això no els passi factura.

Mentir o no complir el contrac-
te..., perquè quan un polític de-
mana el vot estableix un con-
tracte amb l’elector.
D’acord. Però crec que estem
massa acostumats al cinisme i
massa poc acostumats a retre
comptes. Jo volia fer les coses
diferents. Em feia molta il·lusió,
no diré el contrari. Molta il·lu-
sió, en tenia moltes ganes, però
no podia ser el moment. Jo ja
tinc un altre compromís que
també és molt il·lusionant, que
és un repte immens, perquè és

la meva ciutat, i a més tenim
una emergència governamental
a Barcelona. I m’he quedat a fer
la feina per la qual em vaig com-
prometre fa només dos anys!

Però, insisteixo, semblava que
quadrava tot: estudis, experièn-
cia a la conselleria, alt càrrec
de Junts, quota femenina...
Podia quadrar tot excepte la co-
herència personal, que és molt
més important que tot això. I
excepte la decisió política del
meu partit, que fa dos anys vam
prendre la decisió d’apostar de
manera seriosa per la capital
del país i per refer-nos a l’àrea
metropolitana.

Si hagués assumit la conselle-
ria, quina recepta econòmica
creu que necessita el país per
fer front a la crisi?
Estem en una crisi diferent de
les que hem conegut fins ara.
No és que l’economia no estigui
funcionant. Hem tingut el que
els economistes havíem estu-
diat als llibres de text com un
xoc extern...

Com una cosa que mai havia de
passar....
Els xocs externs són normal-
ment teòrics. Els fonamentals
de l’economia anaven bé. Hi ha-
via coses per millorar, una
transformació necessària. Però
ha vingut de sobte que hem ha-
gut d’aturar la mobilitat, que
tothom ha hagut d’anar-se’n a
casa, s’ha hagut de tancar... Des
del principi vam insistir –i ma-
lauradament no s’ha fet tant
com s’hauria d’haver fet– en
tres elements: celeritat a l’hora
de respondre, contundència i
capil·laritat. Ho vam treballar
amb el president Torra, des del
principi, i ell ho va entomar

Passa a la pàgina següent

Elsa Artadi, fotografiada divendres
en unes escales interiors del
Parlament, poc abans de votar
afirmativament l’elecció de Pere
Aragonès ■ ORIOL DURAN

❝Estem massa
acostumats que hi
hagi polítics que
menteixen i que això
no els passi factura

❝Hi ha una crisi
governamental a
Barcelona,
l’Ajuntament està
paralitzat
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amb les exigències al govern es-
panyol que calia actuar el més
ràpid possible. Si us hi fixeu, el
març de l’any passat la Comis-
sió Europea ja va eliminar els
objectius de dèficit quan portà-
vem quinze dies de pandèmia.
Era molt important la contun-
dència, com més gastéssim rà-
pidament menys hauríem de
gastar en el futur, menys pati-
ment hi hauria per a les famílies
i pel tancament de llocs de tre-
ball. I la capil·laritat per arribar
a tothom. Hi ha algunes coses
que es van fer bé, però hi ha al-
guns recursos que haurien po-
gut arribar des d’Europa i l’Es-
tat espanyol va dir que no s’hi
accedia.

Com s’han de distribuir els fons
europeus?
Un dels elements és la capil·lari-
tat, i a casa nostra és la pime i
els autònoms. Ara mateix la pi-
me catalana pateix molt a l’hora
de cofinançar inversió perquè
s’han hagut d’endeutar perquè
no hi ha hagut ajuts a fons per-
dut, o molt pocs, perquè des del
govern espanyol no s’ha seguit
el que estaven fent altres go-
verns europeus, no ha fet l’es-
forç qui l’havia de fer, i per això
ara tenim una pime molt en-
deutada.

L’acord entre ERC i la CUP, amb
mesures econòmiques impor-
tants, condicionarà la gestió de
la conselleria d’Economia?
Nosaltres hem signat un acord
entre Junts i Esquerra Republi-
cana que és la base del futur pla
de govern, que és molt detallat i
ens ha suposat molts dies; hi ha
participat molta gent i això ho
vull agrair. I l’acord programàtic
que hem fet és un bon acord de
cara a la recuperació econòmica.

Però, insisteixo, l’acord entre
ERC i la CUP...

El que ha de ser la base del pla
de govern és l’acord que hem
format i hem escrit els dos
membres del govern.

Des de la conselleria d’Econo-
mia també s’hauria pogut fer
política per Barcelona.
Des de tots els departaments es
pot fer feina per Barcelona, i de-
sitjo que la facin, i de fet seré
molt i molt exigent perquè la fa-
cin. La Generalitat és la prime-
ra institució del país...

L’Ajuntament és molt crític
amb el que la Generalitat fa per
Barcelona.
No és que siguin crítics: l’Ajun-
tament s’espolsa qualsevol cul-
pa i qualsevol responsabilitat
sobre qualsevol tema, i és del tot
benvolent i miop amb el que fan
els seus companys del govern de
Madrid. Això no té res a veure
amb una institució o una altra,
té a veure amb una actitud
d’uns dirigents de Barcelona
que en comptes de fer-se res-
ponsables de les coses que pas-
sen a la ciutat el que fan és aixe-
car les mans i dir “Això no és
problema meu”. L’hemeroteca
deu ser molt cruel, perquè l’ex-
pressió “És només qüestió de
voluntat política” és de la senyo-
ra Colau, i ara mateix el que diu
és “Jo no hi puc fer res, no és la
meva responsabilitat”. La falta
de coherència de què parlàvem
abans s’hauria d’aplicar amb
tots.

Abans també parlava d’una cri-
si governamental a Barcelona.
Sí. L’Ajuntament està paralit-
zat per les diferències que te-
nen entre ells. Aquesta setmana
hem tingut el capítol aeroport,
però cada dia tindrem un capí-
tol. No estan d’acord en res i ai-
xò es trasllada en o bé no fer res
o bé que se segueixi fent el ma-
teix que es feia quan només go-
vernaven els comuns.

I de la gestió de l’àrea econòmi-
ca de Jaume Collboni?
Només li interessa fer-se fotos i
titulars en comptes que passin
les coses. Al final tot allò que ell
promet als sectors econòmics
no passa i li és igual perquè ell ja
ha fet el seu anunci. Per tant,
anem cap a la mateixa política
de moratòries, de decreixe-
ment, de deixadesa.

Deixadesa?
Barcelona està en decadència.
La ciutat és meravellosa, però
hi ha un 30% dels ciutadans que
manifesten que si poguessin se
n’anirien a viure fora de Barce-

lona, i la dada en si mateixa és
demolidora.

Han sorgit moltes plataformes
d’oposició a Colau, però quan
es manifesten al carrer són
pocs.
No jugaré a les majories silen-
cioses, però crec que hi ha mol-
ta gent emprenyada que ho ma-
nifesta a les enquestes. El barò-
metre és molt clar, el que im-
porta és el que sent la gent i el
que votarà el ciutadà el 2023.

L’Ajuntament està optant per
una ciutat amable, amb més es-
pai per als ciutadans.

Una ciutat amb blocs de formi-
gó no és una ciutat amable. Qui
aposta per posar tanques i co-
lors als carrers no fa una ciutat
verda. Hi pots posar l’adjectiu
que vulguis, però la realitat és
bastant més tossuda. La con-
gestió de trànsit que hi ha ara
mateix no és més ecològica ni
més amable, ni més saludable.
Fixa’t que ara hi ha molta
menys gent a Barcelona i la se-
gona preocupació és la mobili-
tat. Sense resoldre els proble-
mes que hi havia n’han generat
de nous, i això no és fer una ciu-
tat més amable.

Amb el concepte de ‘superilla’,
Junts hi està d’acord?
M’atreveixo a dir que tots els al-
caldes que ha tingut Barcelona
han volgut fer una ciutat més
amable. Però una cosa és fer ai-
xò i una altra les destrosses que
s’estan fent ara. La superilla tal
com es vol fer destrossa el prin-
cipi fonamental del pla Cerdà,
que és igualitari. Ara han deci-
dit que hi haurà uns carrers de
primera i uns de segona, uns
carrers pacificats i uns altres
que es menjaran els cotxes que
ja té i els del carrer del costat.

Els cotxes encara hi són, els tu-
ristes no. És el moment de re-
plantejar un model que estava
tensionat?
Cal apostar per un lligam real
entre la capital i la resta del
país. El primer interessat en la
descentralització del turisme a
casa nostra és la ciutat de Bar-
celona. Cal aprofitar les siner-
gies d’un país –no té ningú
aquesta varietat en tan poc es-
pai– i fer-ho amb un respecte
absolut i una preservació del
medi ambient, de la cultura, de
la història. El turisme ha de ser
un sector de futur, de valor afe-
git del que s’està començant a
anomenar turisme intel·ligent, i
moure’ns del que és exclusiva-
ment el sol i la platja. ■

Ve de la pàgina anterior

Elsa Artadi Diputada i cap de Junts per Catalunya a l’Ajuntament de Barcelona

Elsa Artadi posant en un dels patis exteriors de l’edifici del Parlament a què
donen les oficines del grup de Junts per Catalunya ■ ORIOL DURAN
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MINA PÚBLICA D’AIGÜES DE TERRASSA S.A.
JUNTA GENERAL ORDINARIA DE ACCIONISTAS

Por acuerdo del Consejo de Administración se convoca a los accionistas a la Junta General Or-
dinaria que se celebrará, en primera convocatoria, a las 12 horas del día 29 de junio de 2021,
en la sede de la CECOT, sita en la calle Sant Pau nº 6 de Terrassa, y, en su caso, en segunda
convocatoria el día 30 del mismo mes y en el citado lugar y hora, bajo el siguiente Orden del
Día:
1.- Examen y aprobación, en su caso, de las Cuentas Anuales (balance, cuenta de pérdidas y
ganancias y memoria) del ejercicio 2020, de la gestión del Consejo de Administración y de la
Dirección, y del importe máximo de la remuneración anual de los consejeros en su condición de
tales.
2.- Examen y aprobación, en su caso, de la propuesta de aplicación del resultado del ejercicio
2020.
3.- Incorporación en los Estatutos sociales de un nuevo artículo 20 bis y de un nuevo artículo 29
bis sobre la celebración telemática de la Junta de Accionistas y el Consejo de Administración.
4.- Nombramiento de auditores para el ejercicio en curso.
5.- Renuncia y nombramiento de consejeros.
6.- Aprobación y firma del Acta de la Junta o nombramiento de interventores.
A partir de la publicación de la convocatoria, los accionistas podrán obtener, de forma inmediata
y gratuita, la entrega o envío de las Cuentas Anuales, del informe del Auditor de Cuentas y del
informe justificativo de la modificación de los estatutos sociales y, hasta el séptimo día anterior
al previsto para la celebración de la Junta, a solicitar cuantas informaciones o aclaraciones esti-
men precisas acerca de los asuntos comprendidos en el orden del día o a formular por escrito
las preguntas que consideren pertinentes. Para asistir a la Junta, los accionistas deberán tener
inscritas sus acciones en el Registro Contable, a cargo de GVC Gaesco Valores, S.V., S.A., 5
días antes de su celebración y obtener la tarjeta de asistencia en su Entidad depositaria.
Terrassa, 26 de marzo de 2021. El Secretario del Consejo de Administración, Don Avel·lí Marto-
rell Estrenjer.

865308-1243625Q

INMOBILIARIA MINA S.A.

JUNTA GENERAL ORDINARIA DE  ACCIONISTAS

Por acuerdo del Consejo de Administración se convoca a los accionistas de esta Sociedad a la
Junta General Ordinaria que se celebrará, en primera convocatoria, a las 13.30 horas del día 29
de junio de 2021, en la sede de la CECOT, C/ Sant Pau nº 6 de esta ciudad, y, en su caso, en
segunda convocatoria el día 30 del mismo mes y en el citado lugar y hora, bajo el siguiente Or-
den del Día:

1.- Examen y aprobación, en su caso, de las Cuentas Anuales (balance, cuenta de pérdidas y
ganancias y memoria) correspondientes al ejercicio 2020, de la gestión del Consejo de Adminis-
tración de la Sociedad y del importe máximo de la remuneración anual de sus miembros en su
condición de tales.

2.- Examen y aprobación, en su caso, de la propuesta de aplicación del resultado del ejercicio
2020.

3.- Incorporación en los Estatutos sociales de un nuevo artículo 15 bis y de un nuevo artículo 23
bis sobre la celebración telemática de la Junta de Accionistas y el Consejo de Administración.

4.- Aprobación y firma del Acta o nombramiento de interventores.

A partir de la publicación de la convocatoria, los accionistas podrán obtener de forma inmediata
y gratuita la entrega o envío de las Cuentas Anuales (balance, cuenta de pérdidas y ganancias
y memoria), del informe justificativo de la modificación de los estatutos sociales y, hasta el sépti-
mo día anterior al previsto para la celebración de la Junta, a solicitar cuantas informaciones o
aclaraciones estimen precisas acerca de los asuntos comprendidos en el orden del día o a for-
mular por escrito las preguntas que consideren pertinentes. Terrassa, 26 de marzo de 2021.- El
Secretario del Consejo, D. Avel·lí Martorell Estrenjer.

865308-1243626Q141000-1244325L

ANUNCI D’EXPOSICIÓ PÚBLICA
El Ple de l’Ajuntament, en sessió ordinària celebrada el dia 13 de maig de 2021, aprovà la pro-
posta per incorporar esmenes al Reglament per a l’adjudicació d’habitatges destinats a polítiques
socials en règim de lloguer temporal.

Aquest acord d’aprovació inicial s’ha de fer públic mitjançant anunci en el tauler d’anuncis de la
corporació, al Butlletí Oficial de la Província de Tarragona, al Diari Oficial de la Generalitat de Ca-
talunya i en un diari de la zona geogràfica de suficient difusió, per un període de trenta dies des
del dia següent al de la darrera publicació de l’anunci d’exposició.

El Reglament per a l’adjudicació d’habitatges destinats a polítiques socials en règim de lloguer
social temporal es pot consultar a la pàgina web de l ’ajuntament de Calafell:
http://calafell.cat/ajuntament/normativa/reglaments

Es determina que en cas que no s’hi hagin presentat reclamacions ni suggeriments, aquest acord
d’aprovació inicial esdevindrà d’aprovació definitiva. En aquest cas, l’acord inicial elevat a definitiu
més la part modificada de l’Ordenança s’han de publicar al tauler d’anuncis de la corporació i al
Butlletí Oficial de la Província. També s’ha de publicar al DOGC la referència del butlletí de la pro-
víncia en què es publica el text íntegre.

En el supòsit que es consideri aprovat definitivament per manca de reclamacions, l’acord d’apro-
vació definitiva i la còpia íntegra i fefaent del text definitiu aprovat s’han de trametre a l’administra-
ció de l’Estat i a la Generalitat de Catalunya en el termini de quinze dies des de l’aprovació defini-
tiva. El reglament entra en vigor una vegada transcorreguts quinze dies des d’aquesta comunica-
ció, si les administracions esmentades no han fet cap requeriment.

El secretari,
Alexandre Pallarès Cervilla
Calafell, 19 de maig de 2021

Ajuntament de
Calafell

POLÍTICA LA FORMACIÓ DEL NOU GOVERN 

ot i que ja ho és oficialment
des que dissabte el seu no-
menament va ser publicat al
DOGC i al BOE, serà aquest

vespre que Pere Aragonès i Garcia
agafarà solemnement el relleu com
a 132è president en un acte que es
preveu “sobri i amè”, segons fonts
properes a l’organització, i que tin-
drà com a escenari principal el Pati
dels Tarongers del Palau de la Ge-
neralitat, on ahir a la tarda es feien
tot de preparatius, fins i tot un pe-
tit assaig. A la cerimònia s’hi han
convidat tot just una quarantena
de persones, entre les quals hi ha
els familiars propers; la presidenta
del Parlament, Laura Borràs; el
d’ERC, Oriol Junqueras, i el minis-
tre de Política Territorial i Funció
Pública, Miquel Iceta, que repre-
sentarà el govern de l’Estat, absent
en la presa de possessió de Quim
Torra el maig del 2018, encara sota
aplicació del 155. El 131è presi-
dent, inhabilitat fa vuit mesos,
també hi serà avui per imposar al
seu successor el medalló històric,
recuperat per Josep Tarradellas,
que es passaven els presidents de la
Generalitat republicans. De fet,
Aragonès serà el primer molt hono-
rable d’ERC investit a Catalunya
des de Lluís Companys, per la qual
cosa es preveuen petits simbolismes
per evocar aquella època, si bé tam-
bé elements per recordar la pandè-
mia i el conjunt del territori, a més
d’alguna picada d’ullet al futur, que
entronca amb l’anunciada transfor-
mació que vol impregnar a la seva
acció de govern des del principi.

Qui va ser la seva número 2 a les
llistes de Barcelona, i que tot fa pen-

T

sar que serà nova consellera de la
Presidència, Laura Vilagrà, precisa-
ment exposava dissabte a la nit a
TV3 que han vingut a “canviar co-
ses” i que “amb tota probabilitat”
tot el govern es configurarà “de ma-
nera diferent” de com s’ha fet fins
ara. Ho deia per confirmar que hi ha
la possibilitat que cap conseller
s’erigeixi com a portaveu del go-
vern, sinó que es delegui en algun
perfil extern més de comunicador,
com ja va passar en època del tripar-
tit, quan la periodista Aurora Masip
va exercir com a tal tot i no ser a
l’executiu. La mateixa Vilagrà ha es-
tat treballant “intensament” tot el
cap de setmana amb Aragonès i la
direcció d’ERC per acabar de perfi-
lar la configuració de l’executiu, del
qual en els últims dies ja han trans-

cendit noms, com el de l’expresi-
dent del Parlament Roger Torrent
–probablement a Empresa i Tre-
ball–, l’exalcalde de Vilanova Joan
Ignasi Elena, a Interior, o el fins ara
número 2 d’Educació, Josep Gonzá-
lez Cambray, com a nou conseller
en lloc de Josep Bargalló.

La mateixa feina feia Junts per
Catalunya, amb un nucli dur format
pel president Carles Puigdemont, el
secretari general Jordi Sànchez i
qui en va ser cap de llista, Laura
Borràs, segons confirmava també
dissabte a la nit a TV3 qui la seguia
en la candidatura, Joan Canadell.
Ell mateix confirmava que Victòria
Alsina, exdelegada als Estats Units,
professora a la Universitat de Nova
York i que a més coordina ara, amb
el professor Genís Roca, el grup de

treball Catalunya 2022, impulsat
per Torra per planificar projectes
per sortir de la crisi, serà la nova
consellera d’Acció Exterior i Trans-
parència. Alsina, col·laboradora d’El
Punt Avui, defensava precisament
en un article ahir al diari que les de-
cisions sobre els fons europeus es
facin “pensant en generacions, i no
en eleccions”. També els altres
noms de consellers que s’han confir-
mat des de Junts, Josep Maria Argi-
mon a Salut i Jaume Giró a Econo-
mia i Hisenda, responen a perfils
tècnics independents menys politit-
zats, que encaixarien amb la inten-
ció de prioritzar, almenys en la pri-
mera meitat de la legislatura, la ges-
tió per superar definitivament la
pandèmia i sortir de la crisi social i
econòmica que ha generat.

En aquest sentit, davant les críti-
ques de la CUP o ahir mateix de
CCOO a la figura de Giró, Vilagrà
tranquil·litzava dissabte dient que
hi ha pactes signats entre les forces
independentistes i que l’acció dels
consellers s’hi haurà de cenyir. “Gi-
ró haurà de tirar endavant uns pres-
supostos i tenim l’acord de donar-hi
suport amb unes condicions, haurà
de ser en aquest marc”, avisava. Ca-
nadell també recordava que Giró,
que haurà de culminar la creació
pactada d’una banca pública, era el
responsable dels projectes socials de
La Caixa quan es va oposar al tras-
llat de la seu social a València.

Fonts properes consultades ahir
confirmaven que els membres del
govern ja estan “tots lligats”. Es pre-
veia que el president els anunciés
oficialment demà, tot i que no es
descarta que finalment ho avanci a
avui mateix. Les preses de possessió
i els canvis de cartera en principi es
faran dimecres. ■

ACTE · Tot a punt per a la presa de possessió aquest vespre de Pere Aragonès, que rebrà de les mans de Torra el medalló històric
de president, en presència del ministre Iceta NOMS · El govern, que es podria confirmar avui, tindrà un perfil més aviat tècnic

Òscar Palau
BARCELONA

La cerimònia.
Més pensat per a la
televisió que no per
ser seguit ‘in situ’, per
les restriccions en-
cara imperants arran
de la Covid, l’acte de
presa de possessió
de Pere Aragonès
s’emetrà a 1/4 de 9
del vespre per TV3 i
les xarxes socials del
govern. L’escenogra-
fia serà senzilla i amb
la presència d’ele-
ments naturals, i
l’acte també inclou-
rà l’actuació del jove
grup Ginestà, que in-
terpretarà la cançó
‘Estimar-te com la
terra’. D’una durada
aproximada d’uns
35 minuts, clourà la
cerimònia, abans del
cant d’‘Els segadors’
a càrrec dels músics
Magalí Sare i Manel
Fortià, el primer dis-
curs d’Aragonès ja
com a president a
tots els efectes.
L’acte també el se-
guiran altres convi-
dats des del Saló
Sant Jordi, el lloc de
fet més tradicional
fins ara. Fa tres anys,
això sí, el de Quim
Torra va tenir una po-
sada en escena molt
austera, al Saló de la
Mare de Déu de
Montserrat i només
amb familiars.

Jornada històrica a palau

Els preparatius per a l’acte d’avui van ser intensos ahir ■ JORDI PANYELLA
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POLÍTICA L’EQUADOR DEL MANDAT LOCAL 

Amb nou president de la
Generalitat i nou executi-
us a punt de fer-se públic,
els ajuntaments afronten
la meitat del mandat que
falta abans de les elec-
cions del 2023 en la de-
manda per continuar la
col·laboració i el treball
endegat amb el govern
sortit perquè es concreti
amb fet les línies obertes
que establien més bilate-
ralitat i empoderament
del món local per gestio-
nar l’etapa de la postpan-
dèmia. Hi ha feina feta
que va quedar aturada
tres mesos mentre no es
concretava nou president
i nou govern, i ara dema-
nen que es recuperi el
temps perdut i s’acceleri
els treballs que han de
permetre l’arribada d’in-
jecció econòmica i esta-
blir línies estratègies més
acurades des del coneixe-

ment de les realitats lo-
cals.

La majoria d’ajunta-
ments han fet modifica-
cions pressupostàries per
poder fer front a les despe-
ses extres generades per
la pandèmia en neteja,
adequació i manteniment
d’espais o per activar aju-
des en l’àmbit dels serveis
socials i econòmics, men-
tre deixaven d’ingressar
molts tributs per bonifica-
cions o per no cobrar per
serveis que no van poder
oferir. Molts han activat o
estan en ple procés de fer-
ho de plans d’actuació
municipals estratègic de
recuperació o reactivació
per fer front a aquesta cri-
si. Per fer més contun-
dents les demandes d’ar-
ribada de nous recursos
econòmics, l’Associació
Catalana de Municipis
(ACM) ja va xifrar en un
esforç econòmic de despe-
ses extra de 68 euros per
habitant el que van haver

d’assumir els ajunta-
ments en un estudi que
van presentar després de
rebre els resultats d’una
enquesta feta a més de
200 municipis.

El món local ha anat re-
bent ajudes de l’adminis-
tració, bàsicament de la
Generalitat i també de les
diputacions, ja que enca-
ra no tenen cap notícia del
fons estatal de 3.000 mi-
lions d’euros del fons del
govern espanyol que va
presentar l’agost passat
en arribar a un acord amb
la Federació Espanyola de
Municipi i Províncies

(FEMP). El president de
l’ACM i alcalde de Delte-
bre, Lluís Soler, reclama
al nou executiu que presi-
dirà Pere Aragonès “la
complicitat per ajudar-
nos a negociar” amb l’Es-
tat la suspensió de les re-
gles de despesa que marca
la llei d’estabilitat pressu-
postària i sostenibilitat fi-
nancera (Lrsal) del 2012
per invertir els estalvis
dels ajuntaments. Soler
celebra que podran tornar
a tenir una interlocució
“sense provisionalitat” i
demana “una bilateralitat
que es doni amb fets més

enllà de paraules” i que
passa per “un empodera-
ment” dels governs locals
a través d’una secretaria
general un cop vist que no
hi ha una conselleria espe-
cífica com volia.

De la Generalitat han
aconseguit 120 milions
del fons local de coopera-
ció extraordinari entre el
2020 i el 2021, però tam-
bé hi ha el compromís de
revisar-ho a l’alça, ja que
les entitats municipalis-
tes en demanaven 300. La
presidenta de la Federa-
ció de Municipis de Cata-
lunya (FMC) i alcaldessa

de Vilanova i la Geltrú, Ol-
ga Arnau, explica que és
important posar fil a
l’agulla i continuar amb la
relació més àmplia que
han tingut amb el darrer
govern i accelerar el tre-
ball “calendaritzat amb
les conselleries” després
de reunir-se amb els nous
directors i secretaries ge-
nerals dels nous departa-
ments. En qüestions so-
cials i econòmiques de for-
mació i ocupació, Arnau
assegura que és molt im-
portant no haver de fer
més addendes al contra-
cte programa de l’anterior
Departament de Treball,
Afers Socials i Famílies,
que va atorgar 253 mi-
lions enguany, sinó fer-ne
un de nou donant-li una
temporalitat del 2021 al
2024 aprofitant les feines
fetes ja en comissions.

Malgrat el decret llei
publicat el 29 d’abril fruit
del compromís de l’ales-
hores conseller d’Interior
Miquel Buch, de cedir als
ajuntaments el 85% dels
imports de les sancions
recaptades durant el con-
finament, 850.000 euros,
Soler també va lamentar
que no tenen el llistat del
que toca a cada consistori
ni quan o com es faran els
pagaments. A més recla-
ma que les línies d’ajuts
compensatoris a dife-
rents sectors no deixin fo-
ra els ajuntaments que

Jordi Alemany
BARCELONA

El món local vol més poder per
gestionar la postpandèmia
a Reclamen al nou govern accelerar el contracte programa d’ajust social, més participació en la
gestió dels fons europeus i dels de cooperació local a La llei de govern i finançament local, pendent

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Les frases

“Demanem una
bilateralitat que es
doni amb fets més
enllà de paraules, i
amb l’empoderament
dels governs locals”

“Ens falta enfocar la
fórmula jurídica per
tenir una única veu
del municipalisme ”
Lluís Soler
PRESIDENT DE L’ASSOCIACIÓ
CATALANA DE MUNICIPIS

“Necessitem
participar-hi
totes les entitats
municipalistes”
Olga Arnau
PRESIDENTA DE LA FEDERACIÓ
DE MUNICIPIS DE CATALUNYA

La presidenta de la Federació de Municipis (FMC), Olga Arnau, i el president de l’Associació Catalana de Municipis (ACM), Lluís Soler, el juliol passat en una comissió al Parlament ■ PARLAMENT
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presten un servei públic
quan els privats que pres-
ten aquest mateix servei
sí que s’hi poden acollir.

Next Generation
Una altra de les reclama-
cions pendents de resol-
dre és el fet de tenir vot i
veu en la comissió dels
fons europeus Next Gene-
ration per garantir un re-
partiment equilibrat. En
l’òrgan de gestió dels fons
“necessitem participar-hi
totes les entitats munici-
palistes”, diu Arnau, de-
manda amb què coinci-
deix Soler, per assegurar
que “ningú quedi enrere” i
es facin projectes trans-
formadors amb accent
territorial.

Demandes estructurals
La petició de més concer-
tació i complicitat territo-
rial a l’executiu entrant in-
clou aquelles demandes
històriques i estructurals
del municipalisme que So-
ler resumeix, entre altres,
en la llei de territori, la de
governs i finançament lo-
cal –amb la normativa en-
callada des del 2015–, la
implantació d’energies re-

novables i continuar amb
l’Agenda Rural de Catalu-
nya, que vol evitar el des-
poblament de les zones ru-
rals fomentant-ne la dina-
mització, la iniciativa que
l’ACM coordina amb l’As-
sociació d’Iniciatives Ru-
rals de Catalunya (ARCA),
l’Associació de Micropo-
bles de Catalunya i el Con-
sell Assessor de Desenvo-
lupament Sostenible
(CADS).

Represa de la fusió
Les dues entitats més re-
presentatives del munici-
palisme també han apar-
cat per la pandèmia els
treballs per fusionar-se i
dotar-se d’una sola veu,
però que ara reprendran
un cop s’ha començat a re-
cuperar la capacitat de
trobades presencials. Se
centraran a trobar la fór-
mula jurídica per fer-ho
possible i acabar els estu-
dis econòmics, de gestió
tècnica i recursos hu-
mans. ■

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La data

04.08.20
Sánchez anuncia l’acord per
dotar de 3.000 euros en ajuts
els ajuntaments, que encara
no els han rebut

Fins a cinquanta canvis
d’alcaldia, com a mínim,
s’hauran produït en dos
anys de mandat municipal
en els 947 municipis cata-
lans. En un, Sant Fost de
Campsentelles, és la terce-
ra vegada que hi ha un can-
vi, després d’una primera
renúncia de la indepen-
dent María José Sánchez,
que la rellevés Carles Mi-
quel (ERC) i que, el passat
29 de març, la candidata
independent Montserrat
Sanmartí agafés la vara
amb una moció de censu-
ra. De fet, aquesta ha estat
l’última de les tretze mo-
cions que han prosperat
en dos anys, afegida a la
del Consell Comarcal del
Pallars Sobirà, en què
Carles Isús, com a no ads-
crit en deixar JxCat, va te-
nir el suport d’ERC i va
treure la presidència al
seu expartit.

En aquest ball de mo-
cions, ERC n’ha guanyat
cinc: tres a costa de JxCat
–a Ponts (Solés Carabasa),
Maldà (Anna Salla) i Cer-
vera (Joan Santacana)–,
una a independents –a Ro-
da de Ter (Roger Coromi-
nas)– i a Sant Fruitós del
Bages, on és alcaldessa
Àdria Mazcuñán, en els
dos casos amb el suport
dels juntaires. Una col·la-
boració que no es va pro-
duir a Viladrau ni a Mont-
gat, on Junts va donar su-
port a independents (Noe-
mí Bastias) i al PSC (An-
dreu Absil), respectiva-
ment, per deixar fora els
republicans. A més, JxCat
va aconseguir l’alcaldia
amb una moció contra
ERC a Calonge (Jordi So-
ler), Cabra del Camp (Ja-
vier Romero) i Piera (Jo-
sep Llopart). Ja el 2021, a
banda de la de Sant Fost,
els republicans també van
perdre la de Parets del Va-
llès, el 27 de gener, a mans
del PSC (Francesc Juzga-
do), que va obtenir el su-
port dels qui fins llavors
eren socis d’ERC, Sumem
Esquerres. Els socialistes
també van guanyar en una

moció l’alcaldia de Gime-
nells (Ivan Alcolea) a la for-
mació’agrupació d’electors
Som Poble, gràcies a un
pacte amb el PP, a què ha
de deixar l’alcaldia aquest
mes de juny (Dante Pérez).

Sis dels canvis de vara
que s’han produït han es-
tat per acords fruit de pac-
tes de govern: a Manresa,
on l’històric Valentí Ju-
nyent (JxCat) la va deixar
a Marc Aloy (ERC); a Na-
vàs, on Salvador Busquets
(ERC) va substituir Genís
Rovira (CUP); a l’Albiol,
amb Andreu Carrasco

(ERC) per Mario Cortés
(Sumem); a la Selva del
Camps, on Josep Masdeu
(PSC) va rellevar Jordi Vi-
nyals (ERC); a Alcarràs, on
entra Jordi Janés (Junts)
per Manel Ezquerra (Sem-
pre Alcarràs), i a Sant Feliu
de Codines, on Mercè Ser-
ratacó (Junts) per Pere
Pladevall (PSC). Aquest
any, a més, també s’han de
produir relleus pactats a
Roses, Santa Coloma de
Farners i la Seu Urgell (els
tres de Junts a ERC), a
Santa Coloma de Sarral i
Odèn (d’independents a

ERC), a Rasquera i Sant
Sadurní d’Anoia (d’ERC a
Junts), a Aiguamúrcia (on
En Comú Guanyem relle-
varà ERC), a Llançà (on
JxCat rellevarà el PSC) i a
Sant Jaume de Domenys
(Endavant per ERC). Ja
pel 2022, està previst que
els republicans rellevin En
Comú Podem (ECP) a
Sant Feliu del Llobregat i
que es faci l’operació inver-
sa a Santa Oliva. La matei-
xa operació que passarà
entre PSC i ERC en les al-
caldies de la Selva del
Camp i Puigverd de Lleida.

A Palafrugell, Som Gent
del Poble rellevarà els re-
publicans.

El gros principal dels
canvis en les alcaldies ha
estat per dimissions per
motius laborals (Sort, Ti-
venys i Pardines), jubila-
ció laboral (Bellaguarda),
pressions (Caldes d’Es-
trac) i bloqueig (Montes-
quiu), denúncies (Badalo-
na, Sant Vicenç de Mon-
talt i Argentona), renún-
cies de regidors que han
canviat correlacions de
forces en municipis amb
llistes obertes (Aspa), de-
funcions (Campelles), sa-
lut (Callús), relleus pac-
tats en el partit (Sant
Adrià del Besòs), nomena-
ments com a consellers o
diputats (Agramunt i Cel-
rà) i falta de motivació
(Premià de Mar). ■

Més de 50 canvis d’alcaldia
en dos anys de mandat
a ERC i Junts s’intercanvien sis ajuntaments havent-ho pactat i en dos anys es produeixen catorze
mocions de censuraa La majoria de substitucions són per renúncies, defuncions i dimissions

J.A.
BARCELONA

La disputa entre JxCat i el
PDeCAT té encara el capítol
més cru per escriure els pro-
pers dos anys per obtenir el
control del territori. El 26 de
maig del 2019, les prop de
200 alcaldies que van obtenir
ho van fer sota el paraigües
del que encara era una marca
electoral, la de Junts, però
l’escissió no es va formalitzar
fins que JxCat es va consti-
tuir en partit, l’estiu del 2020.
Militants del PDeCAT i alguns
alcaldes s’hi van sumar, però

Montserrat Sanmartí és la darrera a obtenir una alcaldia per una moció a Sant Fost de Campsentelles ■ AJ. DE SANT FOST

la força del PDeCAT continua
sent el territori, amb una àm-
plia presència de regidors i
batlles, com ara el d’Igualada,
Marc Solsona, la de Calella,
Montserrat Candini, el de
Deltebre, Lluís Soler, i el de
Martorell, Xavier Fonollosa,
entre d’altres. Els mals resul-
tats de les eleccions al Parla-
ment, en què no van obtenir
representació, i la pugna judi-
cial encara oberta pel nom de
JxCat els han fet moure fitxa
per recompondre estratègies

i el mateix partit amb una as-
semblea fa una setmana,
canvis en els estatuts i una
nova ponència organitzativa
que clou amb l’elecció de la
direcció al juny. S’obre la pos-
sibilitat de la doble militància
només si es tracta de forma-
cions d’índole exclusivament
municipal. Molts regidors i al-
caldes, que voldran repetir i
que s’havien mantingut al
marge veient com evolucio-
nava la relació entre JxCat i
PDeCAT, ara hauran d’escollir.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Pugna de JxCat i PDeCat per les llistes del 2023
— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La xifra

6
alcaldies s’intercanviaran
aquest mandat havent-ho
pactat amb acords de govern
ERC i JxCat.
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res notícies recents retraten el mo-
ment polític en què es troba l’Ajunta-
ment de Barcelona a l’equador del

mandat. La primera és la més nova, i es
concreta amb la confirmació per part del
mateix Manuel Valls que el seu temps de
regidor a la capital de Catalunya c’est fini.
Valls no és Barcelona, però sense Valls no
hi hauria aquesta Barcelona perquè el go-
vern d’Ada Colau i Jaume Collboni no exis-
tiria. Valls marxa però sense ell tot seguirà
igual, amb la legislatura llançada cap a la
segona part del mandat.

Colau no ha de patir per la marxa
d’aquell que la va fer alcaldessa, perquè
sense Valls l’oposició continuarà tan dividi-
da com fins ara. Es va dividir Barcelona pel
canvi immediatament després de les elec-
cions, s’ha dividit el grup del PP –que ja és
difícil de dividir perquè només té dos regi-
dors– i s’ha dividit el front independentista
perquè la majoria conformada per Colau-
Valls-Collboni va fer que deixés de tenir
sentit una acció conjunta d’ERC i JxCat.
Dos partits independentistes, dues estratè-
gies diferents, un exemple més de l’èxit de
la repressió dividint el moviment.

Valls ja podrà seguir amb un indissimulat
relaxament el debat sobre si cal o no cal
ampliar l’aeroport de Barcelona, un dels
factors importants que han d’ajudar al crei-
xement econòmic de la ciutat. Aquesta és la
segona notícia que dibuixa quin és l’estat de
la qüestió dins de la casa gran amb un go-
vern cohesionat però absolutament des-
coordinat. En diu govern d’esquerres però
els models de creixement de l’un i l’altre són
tan diferents que el PSC va votar recent-
ment a favor d’ampliar les instal·lacions del
Prat, mentre que el partit d’Ada Colau hi va
votar en contra.

És un debat no resolt en el si de l’equip
de govern cap on ha d’encaminar-se el futur

T econòmic d’una ciutat que es planteja ara el
gran repte de redefinir el model turístic. Co-
lau vol una redistribució de l’oferta i un de-
creixement de les places hoteleres a les zo-
nes més saturades, com ara Ciutat Vella. I,
amb relació a aquesta qüestió, vet aquí la
tercera notícia que dibuixa l’estat de la
qüestió barcelonina amb una sentència que
ha anul·lat la pretensió de l’Ajuntament de
fer reduir oferta als hotels que fan reformes.

Créixer o decréixer, vet aquí el dilema, i
mentrestant la necessitat de fer front a la
gran crisi social que pateix la ciutat sense
deixar d’aplicar el programa de govern pac-
tat entre comuns i socialistes. Estant així les
coses, la pandèmia ha donat peu a l’impuls
del projecte urbanístic que es concreta amb
la idea de donar més protagonisme al via-
nant. Amb l’argument de tenir unes voreres
més amples per guardar la distància sanità-
ria, s’ha impulsat el controvertit urbanisme
tàctic que ha tret espai al cotxe pintant vo-
reres de groc i blau damunt de l’asfalt, o bai-
xant-hi terrasses dels bars protegides amb
polèmics blocs de formigó. Quan els barce-
lonins han sortit de casa després del confi-
nament s’han trobat amb uns carrers can-
viats i una idea de ciutat que no és provisio-
nal, sinó que vol adquirir categoria de defini-
tiva amb la superilla Barcelona.

Abans de la gran crisi de la Covid-19, la
ciutat anava a tota màquina. Els bars, res-
taurants, hotels i comerços facturaven molt,
tothom ho deia. La clau de la qüestió és
quin moment es pren de referència per re-
soldre la dicotomia de créixer o decréixer en
la qual es debat l’equip de govern. Decréixer
des del moment actual d’una economia
amb respiració assistida pot ser un suïcidi,
créixer per recuperar els nivells del 2020
sembla necessari. La gran pregunta és: i
quan s’hi arribi, què? Cap a on? Manuel
Valls ja no hi serà per respondre.
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ANÀLISI

Allò que Manuel
Valls va unir

Ada Colau i Jaume Collboni, socis de govern a l’Ajuntament de Barcelona ■ EFE

Jordi Panyella

POLÍTICA  Ajuntament de
Cardedeu

AT/jc/Urbanisme/Projectes d’urbanització/2019/2791
ANUNCI

La Junta de Govern Local de l’Ajuntament de Cardedeu, en la sessió del dia 29 d’abril de 2021, va adoptar, entre altres, l’acord de l’aprovació inicial
del projecte d’urbanització del vial del polígon 102- c. de la Serreta i manteniment de la garantia dipositada per l’entitat Contratas Ges S.A. a aquest
projecte d’urbanització i requeriment de nova garantia a l’entitat Sostre Cívic, SCCL, el qual es publica, íntegre, a continuació:
“EXPEDIENT 2019/2791- PRP2021/301 APROVACIÓ INICIAL DEL PROJECTE URBANITZACIÓ DEL VIAL DEL POLÍGON 102- C. DE LA SE-
RRETA I MANTENIMENT DE LA GARANTIA DIPOSITADA PER L’ENTITAT CONTRATAS GES S.A. A AQUEST PROJECTE D’URBANITZACIÓ I
REQUERIMENT DE NOVA GARANTIA A L’ENTITAT SOSTRE CÍVIC, SCCL
1. ANTECEDENTS:
Per decret de l’alcaldia de data 9 de desembre de 2008, es va aprovar inicialment el projecte d’urbanització del polígon P-102 “La Serreta”, presen-
tat pel Sr. Antoni Duran, en representació de CONTRATAS GES, S.A. (NIF A-08846305), així com el requeriment per tal que en el termini de 3 me-
sos a partir de la notificació de la resolució es presentés la garantia del 12% de les obres d’urbanització corresponent a l’import de 23.149,80 euros.
En data 16 de març de 2009, CONTRATAS GES, S.A. va presentar la garantia per import de 23.149,80 euros.
Per decret de l’alcaldia de data 29 de març de 2010, es va aprovar definitivament el projecte d’urbanització del polígon P-102 “La Serreta”, presentat
pel Sr. Antoni Duran, en representació de CONTRATAS GES, S.A.
En data 27 d’abril de 2010 es va aprovar definitivament el projecte de reparcel·lació per compensació bàsica del polígon P-102 “La Serreta”, presen-
tat pel Sr. Rubén Cabanes Gracia en representació del Sr. Lluís Fortuny Llibre.
A l’expedient administratiu consta Nota Simple del Registre de la Propietat núm. 3 de Granollers, de data 27 de febrer de 2020, amb número d’ins-
cripció 1, tom 2757, Llibre 345, Foli 163 conforme el 100% de la titularitat de la finca resultant del projecte de reparcel·lació del polígon P-102 “La
Serreta” és propietat de SOSTRE CÍVIC SCCL (F65347858).
En data 22 de maig de 2019, LABAULA ARQUITECTES SCCLP (F66695065), actuant en representació de SOSTRE CÍVIC SCCL (F65347858) i
com a redactors del projecte d’urbanització de l’àmbit indicat, presenta Avantprojecte d’urbanització del vial del carrer de la Serreta (PAU-102), per a
la revisió i tramitació per part dels serveis tècnics municipals.
En data 24 de juliol de 2019, LABAULA ARQUITECTES SCCLP, actuant en representació de SOSTRE CÍVIC SCCL, presenta Projecte d’urbanitza-
ció i documentació annexa del vial del carrer de la Serreta (PAU-102), per a la revisió i tramitació per part dels serveis tècnics municipals.
Mitjançant Decret d’Alcaldia de 4 de desembre de 2019, amb número de resolució 2019/1006, es va resoldre aprovar el “Text refós unitari del pro-
jecte de reparcel·lació del polígon d’actuació urbanística (PAU) núm. 102 carrer Serreta”, resultat d’incorporar al text refós aprovat definitivament per
Decret de 27 d’abril de 2010 la rectificació d’errors materials (pàg. 13, on diu 2.017,12 m2 ha de dir 1.457,38 m2).
En data 30 de desembre de 2019 es notifica a les persones interessades informe dels serveis tècnics municipals, emès en data 12 de desembre de
2019, desfavorable a l’avantprojecte d’urbanització, d’acord amb diferents informes dels serveis tècnics afectats, així com la suspensió de la tramita-
ció fins l’esmena de les deficiències detectades, de conformitat amb l’article 89.2 TRLUC.
En data 13 d’octubre de 2020, LABAULA ARQUITECTES SCCLP presenta projecte d’urbanització modificat.
En data 18 de desembre de 2020 les persones interessades rebutgen notificació posada a disposició en data 7 de desembre de 2020 de l’informe
dels serveis tècnics municipals, emès en data 4 de desembre de 2020, desfavorable al projecte d’urbanització, pendent de l’esmena dels següents
punts:
- Incorporació d’elements de separació/limitació de paviments als escocells i parterre oest
- Requeriments pel canvi d’espècies arbòries a plantar i disseny, composició i característiques dels escocells
- Tractament del límit oest de la intervenció per evitar escorrenties i garantir la seguretat de les persones d’acord amb l’ordre VIV/561/2010, d’1 de
febrer, per la qual es desenvolupa el document tècnic de condicions bàsiques d’accessibilitat i no discriminació per l’accés i utilització dels espais
públics urbanitzats
En data 24 de desembre de 2020, LABAULA ARQUITECTES SCCLP presenta documentació complementària al projecte d’urbanització.
En data 22 de gener de 2021, els serveis tècnics municipals emeten informe tècnic favorable a l’aprovació inicial del projecte d’urbanització.
En data 17 de febrer de 2021, CONTRATAS GES, S.A., mitjançant representació, ha presentat renúncia al projecte d’urbanització aprovat definitiva-
ment per decret de l’alcaldia de data 29 de març de 2010, així com el retorn de la garantia dipositada corresponent al 12% de les obres d’urbanitza-
ció, per l’import de 23.149,80 euros.
Per Decret de l’Alcaldia núm. 2021/143, de data 19 de febrer de 2021, es resol l’assabentat de la renúncia de CONTRATAS GES, S.A. al projecte
d’urbanització, així com atorgar termini d’al·legacions a SOSTRE CÍVIC SCCL, prèviament a l’acceptació de la renúncia de CONTRATAS GES, S.A.
al projecte d’urbanització i al retorn la garantia dipositada per import de 23.149,80 euros.
En data 5 de març de 2021, amb registre d’entrada núm. 2021/3258 SOSTRE CÍVIC SCCL ha presentat escrit d’al·legacions oposant-se al retorn
de la garantia dipositada per CONTRATAS GES, S.A. justificant que el nou propietari queda subrogat en els drets i deures urbanístics del propietari
anterior; i tenint en compte que les obres d’urbanització encara estan pendents d’execució per trobar-se en tràmit el projecte d’urbanització i que
l’àmbit no ha quedat alliberat d’aquesta obligació, i resultaria contrari a les previsions normatives vigents acordar el retorn de l’esmentada garantia.
2. FONAMENTACIÓ JURÍDICA:
Articles 72, 89.6, 91.7, 91.8, 106.2, 107.3 i 119.2 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’Urbanisme (en
endavant TRLUC).
Articles 27.3 i 96 a 98 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme (en endavant RLU).
Pla d’Ordenació Urbanística Municipal de Cardedeu (POUM), aprovat definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona en sessió
de 28 de setembre de 2006 i acordada la seva publicació a efectes de la seva executivitat el 31 de maig de 2007 (Text Refós publicat al DOGC en
data 30 d’agost de 2007).
3. CONSIDERACIONS JURÍDIQUES:
Atès que l’art. 27.3 RLUC disposa que en el cas de transmissió de finques per qualsevol causa o títol la nova persona titular se subroga en els drets
i deures urbanístics dels propietaris o propietàries anteriors, i també en els compromisos que aquests haguessin acordat amb l’Administració Urba-
nística si han estat objecte d’inscripció en el Registre de la Propietat o bé de publicitat per raó de l’aprovació d’un conveni o per formar part d’un ins-
trument de planejament o gestió urbanística.
Els projectes d’urbanització, d’acord amb l’article 72.1 TRLUC, són projectes d’obres que tenen per finalitat posar en pràctica l’execució material de
les determinacions dels plans d’ordenació urbanística municipal i dels plans urbanístics derivats en els àmbits d’actuació urbanística.
D’acord amb l’article 106.2 TRLUC, els particulars i l’Administració Pública queden obligats al compliment de les disposicions sobre ordenació urba-
nística contingudes en el TRLUC i en els instruments de planejament i de gestió que se’n derivin. En aquest ordre de coses, en relació amb els pro-
jectes d’urbanització d’iniciativa privada, els particulars promotors queden obligats a l’acompliment del contingut del projecte d’urbanització que han
de ser aprovats definitivament pels Ajuntaments, d’acord amb l’article 89.6 TRLUC.
Amb l’objectiu d’assegurar l’executivitat i l’obligatorietat en el compliment del contingut del projecte d’urbanització, l’article 106.3 TRLUC preveu la
constitució de la garantia a què es refereix l’article 107.3, que la defineix com a “condició d’eficàcia de l’executivitat dels plans urbanístics derivats i
dels projectes d’urbanització d’iniciativa privada”.
El mateix article 107.3 esmentat vincula la publicació de l’acord d’aprovació definitiva dels projectes d’urbanització d’iniciativa privada al requisit pre-
vi d’assegurar l’obligació d’urbanitzar mitjançant la constitució de la garantia corresponent, per l’import del 12% del valor de les obres d’urbanització.
En el cas que ens ocupa, efectivament, l’adquirent de la finca s’ha subrogat en els drets i en els deures del transmetent. Entre ells el deure d’urba-
nitzar d’acord amb el projecte d’urbanització aprovat.
Per tot el que s’ha exposat no és ajustat a dret procedir al retorn de la garantia, ja que en aquest cas l’executivitat i l’obligatorietat del compliment de
les determinacions de l’ordenació urbanística (personificades en el contingut del projecte d’urbanització) quedarien sense fiançament i, amb això,
s’estarien incomplint les previsions del TRLUC citades anteriorment.
4. COMPETÈNCIA:
Els articles 53.1.s) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i l’arti-
cle 21.1.j) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, disposen que l’alcalde ostenta la competència per a l’aprovació
dels instruments de gestió urbanística i dels projectes d’urbanització complementaris.
L’adopció d’aquests acords és competència de la Junta de Govem Local en virtut de les delegacions efectuades per l’Alcaldía mitjançant Decret nú-
mero 2019/537, de 28 de juny de 2019.
Proposo a la Junta de Govern Local d’adopció dels següents ACORDS:
PRIMER. ESTIMAR PARCIALMENT les al·legacions presentades per SOSTRE CÍVIC SCCL, en el sentit de no retornar la garantia dipositada per
CONTRATAS GES, S.A. al projecte d’urbanització del polígon P-102 “La Serreta”, aprovat definitivament per decret de l’alcaldia de data 29 de març
de 2010, i per import de 23.149,80 euros.
SEGON. APROVAR INICIALMENT el projecte d’urbanització del vial del carrer de la Serreta (PAU-102) presentat per LABAULA ARQUITECTES
SCCLP (F66695065), actuant en representació de SOSTRE CÍVIC SCCL (F65347858), amb un pressupost d’execució material de 149.871,42 eu-
ros, sens perjudici del cost de modificació de la xarxa de reg que, segons projecte, efectuarà la Xarxa de regants de Vallfornès, amb les prescrip-
cions següents, les quals s’hauran d’incorporar per a l’aprovació definitiva, d’acord amb l’informe dels serveis tècnics emès en data 22 de gener de
2021:
- Aportar, prèviament a l’aprovació definitiva, Text refós del projecte d’urbanització que incorpori ambdós documents aprovats i les al·legacions o es-
menes que s’estimin en el període d’exposició pública.
- Complir les Prescripcions tècniques per a xarxes de sanejament de Cardedeu i les Prescripcions Tècniques per a les xarxes de sanejament del
Consorci Besòs Tordera, i atendre les prescripcions de l’informe d’assessorament d’aquesta entitat datat l’octubre de 2020.
TERCER. SOTMETRE l’acord precedent al tràmit d’informació pública pel termini d’un mes, a l’efecte de presentació d’al·legacions, mitjançant
anunci en el Butlletí Oficial de la Província, en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament i en un diari d’àmplia difusió, de conformitat amb l’article 119.2 TR-
LUC.
QUART. CONCEDIR AUDIÈNCIA, simultàniament al tràmit d’informació pública, a totes les persones interessades, amb citació personal, de confor-
mitat amb els articles 89.6 i 119.2 TRLUC.
CINQUÈ. SOL·LICITAR, simultàniament al tràmit d’informació pública, informe als organismes següents afectats per raó de llurs competències sec-
torials, d’acord amb l’article 89.6 TRLUC:
- Agència Catalana de l’Aigua
- Consorci Besòs Tordera
- Endesa
- Aguas Potables y Mejoras de Cardedeu, SA
- Administrador d’Infraestructures Ferroviàries
- Comunitat de Regants de Vallfornès
SISÈ. CONDICIONAR tant l’acceptació de la renúncia presentada per CONTRATAS GES, S.A. al projecte d’urbanització aprovat definitivament, com
la publicació de l’aprovació definitiva del projecte d’urbanització presentat per SOSTRE CÍVIC SCCL mitjançant representació, al dipòsit d’una ga-
rantia per import equivalent a l’actual (23.149,80 euros) per part de SOSTRE CÍVIC, SCCL, o bé a la presentació de conformitat per part de CON-
TRATAS GES, S.A. i SOSTRE CÍVIC, SCCL al manteniment de la garantia dipositada per CONTRATAS GES, S.A.
SETÈ. NOTIFICAR els acords precedents a les empreses subministradores de serveis afectades perquè en el termini d’un mes es pronunciïn sobre
el projecte, d’acord amb l’article 89.6 TRLUC.
VUITÈ. NOTIFICAR els acords precedents a les persones interessades.”
L’esmentat projecte es podrà consultar al tauler d’anuncis de l’Ajuntament (e-Tauler) un cop hi surti aquest anunci publicat (pàgina web
de l’ajuntament: www.cardedeu.cat – pàgina principal, secció Tauler d’anuncis).
Cardedeu, 14 de maig de 2021
L’alcalde 
Enric Olivé i Manté
(Signat electrònicament a peu de pàgina)
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alguna manera, la gestió
a l’Ajuntament de Santa
Coloma de Farners s’ha
reconduït i, almenys pú-

blicament, les divergències han
quedat al marge, en un calaix. A fi-
nals del mes que ve, Junts cedirà
l’alcaldia a ERC, tal com van pactar
fa dos anys, després d’una jornada
esperpèntica i que quedarà sempre
en la memòria de la política catala-
na: la del dissabte 15 de juny del
2019.

Aquell punt de partida del man-
dat va ser difícil de digerir. Les tru-
cades del 131è president de la Ge-
neralitat, Quim Torra –amb molts
lligams a Santa Coloma i que ara
s’hi ha establert–, per evitar un pac-
te “amb els del 155”, van provocar
un inesperat canvi de rumb. Del
pacte entre Junts, el PSC i Indepen-
dents i aquella fotografia a la plaça
de Farners entre els tres portaveus,
es va passar a un acord forçat entre
Junts, ERC i Independents.

Els socialistes van quedar fora de
la gestió municipal després de la
suspensió del ple d’investidura du-
rant deu hores. “Allò va ser vergo-
nyós. Em van faltar al respecte i em
van insultar”, recorda la portaveu
del PSC, Bea Ventura. En la prime-
ra part del ple, al migdia, fins i tot la
germana de Torra, Montse Torra,
va retirar el retrat del president de
la sala de plens perquè Susagna Rie-
ra (Junts) estava disposada a man-
tenir el pacte amb els socialistes i
Independents. El ple es va repren-
dre al vespre, amb un pacte nou.

Afloren les diferències
L’aprovació de les retribucions i les
dedicacions dels regidors de l’equip
de govern –13 dels 17 del ple– no-
més van ser la treva d’uns mesos de
topades i conflictes. Els primers
mesos van aflorar les diferències:
ERC i Junts van discrepar, entre al-
tres qüestions, per la relació de llocs
de treball de l’Ajuntament; la bonifi-
cació de la llicència d’obres al Con-
sell Comarcal de la Selva per la seva
nova seu al municipi; la supressió
del tècnic de Cultura sense que la
regidora de l’àrea, d’ERC, en tin-
gués coneixement, o pel canvi pre-
vist d’emplaçament de les barra-
ques de la festa major. El canvi no
va tenir efecte perquè la festa es va
suspendre a causa del coronavirus.

Per Pep Prat (Independents), re-
gidor de Participació, els veïns no

D’

entenen què passa. “S’ha evidenciat
una forma de treballar en què ca-
dascú defensa les seves idees. La
ciutadania no està satisfeta.” Des-
prés de la trucada de Torra i dels in-
cidents de la sessió matinal del ple
d’investidura, els Independents van
unir-se a un equip amb Junts i ERC.
Aquestes dues formacions (11 regi-
dors de 17) no s’havien entès les
setmanes prèvies. Els republicans
no volien compartir l’alcaldia amb
Junts i al final ho acabaran fent.
Prat es pregunta: “Canviant l’alcal-
dia solucionarem el problema.”

A banda del PSC, a l’oposició hi
ha la CUP Farners (2 seients). La
seva portaveu, Sylvia Barragán, la-
menta la poca transparència amb
què treballa l’equip de govern. Afir-
ma que les denúncies del seu grup
obliguen els dos socis majoritaris a
“tapar-se”. Els cupaires –diu– han
fet “de mediadors” tant en l’àmbit
local com en el nacional.

Al principi, conscients que calia
fer correccions en la coalició, regi-
dors d’ERC i de Junts van elaborar
un mètode de treball que no fes tan
evidents les diferències. No van ar-

ribar a bon port, però com a mínim
les discussions i els debats són en
les reunions internes i no són públi-
ques, és a dir, en el ple municipal.
“Ho hem anat arreglant. Hem po-
gut formar un equip i prendre deci-
sions entre persones de diferents
grups. Ens respectem”, explica l’al-
caldessa, Susagna Riera.

Més rodatge
El republicà Martí, que ja va ser bat-
lle colomenc entre el 2015 i el 2019,
valora que les peces s’hagin reajus-
tat. “Es treballa més i millor. Els pri-
mers mesos no vam saber canalit-
zar les discrepàncies de manera in-
terna”, admet. Dels dos primers
anys, valora que l’equip de govern
hagi pogut recepcionar part del po-
lígon industrial de Mas Llorenç i fer
passes per introduir el sistema de
recollida de residus porta a porta.

Segons l’alcaldessa, a l’hora de
reconduir les relacions i el treball
conjunt hi ha tingut a veure el tem-
poral Glòria, del gener del 2020, i la

pandèmia de la Covid-19, que ha al-
terat la vida dels responsables mu-
nicipals (i de l’espècie humana) des
de fa 15 mesos. “Teníem un bon rit-
me de treball i ho vam anar arrodo-
nint amb el Glòria i amb una altra
desgràcia, la pandèmia.”

La primera alcaldessa de la histò-
ria de Santa Coloma explica que,
malgrat les dificultats, ha disfrutat
molt fent d’alcaldessa: “No hi pen-
so, en això. Vinc a fer una feina i ara
potser quedarà en segon terme, pe-
rò continuaré treballant”, explica.
Martí avança que prendrà el relleu a
Riera el mes que ve. Durant mig any
ha estat el director territorial de
Treball, Afers Socials i Famílies.

Que les coses han canviat –públi-
cament– ho demostra, també, que
el dissabte 15 de maig l’Ajuntament
va nomenar Quim Torra fill adoptiu
de Santa Coloma. El ple del desem-
bre del 2020 havia decidit distingir
Torra, amb arrels a la capital de la
Selva des del segle XVIII. En un acte
a l’Auditori, fa nou dies, Torra va
reivindicar la cultura i la capitalitat
que pot exercir Santa Coloma. Les
seves trucades del juny del 2019 als
càrrecs electes locals havien quedat
al marge. ■

Divergències al marge
FEIXUC · Al juny, ERC rellevarà Junts a l’alcaldia de Santa Coloma de Farners després de dos anys d’anar a empentes i rodolons
TEMPESTUÓS · La gestació del pacte, amb intervenció directa de Quim Torra, va donar inici a mesos de topades i conflictes
CLAR · La batllessa diu que el temporal ‘Glòria’ i la pandèmia han contribuït a millorar el treball en equip i “trobar un equilibri”

13
regidors (6 d’ERC,
5 de Junts i 2 d’Inde-
pendents-IdSelva)
formen l’equip de
govern colomenc.

1.659
vots va obtenir ERC,
191 més que Junts
(1.468), el 26 de
maig del 2019.

Jordi Ferrer
SANTA COLOMA DE FARNERS

A dalt, Quim Torra, en una visita a l’ajuntament de Santa Coloma, el 15 de maig, entre Joan Martí (a
l’esquerra) i Susagna Riera (a la dreta). A baix, el ple del 15 de juny del 2019, al migdia ■ D. RUEDA / AJ. DE SCF
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A Riera li ha “agradat molt”
fer de batllessa; Martí la
rellevarà i diu que han sabut
canalitzar les discrepàncies
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